

Title (en)

Closure for pharmaceutical bottles and method of making such.

Title (de)

Verschluss für Medikamentenflaschen und Verfahren zum Herstellen dieses Verschlusses.

Title (fr)

Dispositif de bouchage pour bouteilles contenant des produits pharmaceutiques et procédé pour sa fabrication.

Publication

EP 0388769 A1 19900926 (DE)

Application

EP 90104773 A 19900314

Priority

DE 3909590 A 19890323

Abstract (en)

In a closure (V) for pharmaceutical bottles (1) which has a pierceable insert (2) which is held by a closure cap (3) which is heat seal coated on the outside, an opening (5) is provided in said closure cap, which opening is closed prior to use by a plastic cap (4) seated on the closure cap (3). According to the invention, the plastic cap (4) is welded in a hermetically tight manner to the closure cap (3) along a welding zone which is approximately linear in its radial extension and returns into itself in the circumferential direction. According to particularly advantageous embodiments of the invention, the welding zone is located on a bead (6) which is of thinner wall cross-section and projects from the end face of the closure cap in the direction of the outside of the bottle or is directed towards the inside of the bottle according to another embodiment. In a method for making this closure, a thinner wall region of the closure cap (3), which is approximately linear in its radial extension and returns into itself in the circumferential direction, is preferably moulded on in the form of a bead (6) and then, with the assistance of the comparatively more rapid heat transition in the thinner wall region, a welding zone, which is virtually linear in the radial direction, is produced between the closure cap and the plastic cap (3, 4).
<IMAGE>

Abstract (de)

Bei einem Verschluß (V) für Medikamentenflaschen (1), der einen durchstechbaren Einsatz (2) hat, der durch eine außen heißsiegelfähig beschichtete Verschlußkappe (3) festgehalten wird, ist in dieser Verschlußkappe eine Öffnung (5) vorgesehen, die vor Gebrauch mit einer auf der Verschlußkappe (3) sitzenden Kunststoffkappe (4) verschlossen ist. Erfindungsgemäß ist die Kunststoffkappe (4) mit der Verschlußkappe (3) entlang einer in Umfangsrichtung in sich zurücklaufenden, in ihrer radialen Erstreckung etwa linienförmigen Verschweißzone hermetisch dicht verschweißt. Nach besonders vorteilhaften Ausführungen der Erfindung liegt die Verschweißzone auf einer im Wandquerschnitt verdünnten Sicke (6), die in Richtung des Flaschenäußersten aus der Stirnseite der Verschlußkappe vorsteht oder gemäß einer anderen Ausführung in Richtung auf das Flascheninnere hin gerichtet ist. Bei einem Verfahren zum Herstellen dieses Verschlusses ist ein verdünnter, entlang einer in Umfangsrichtung in sich zurücklaufender, in ihrer radialen Ausdehnung etwa linienförmiger Wandbereich der Verschlußkappe (3) vorzugsweise in Form einer Sicke (6) angeformt und dann unter Zuhilfenahme des vergleichsweise schnelleren Wärmedurchgangs beim verdünnten Wandbereich eine in radialer Richtung nahezu linienförmige Verschweißzone zwischen der Verschluß- und der Kunststoffkappe (3, 4) hergestellt worden.

IPC 1-7

B65D 51/00

IPC 8 full level

B65D 51/00 (2006.01)

CPC (source: EP)

B65D 51/002 (2013.01)

Citation (search report)

- [Y] DE 1929797 A1 19700108 - WIMMER PHARMA GUMMI GMBH
- [Y] FR 2529531 A1 19840106 - LYONNAISE BOUCHAGE [FR]
- [A] EP 0120353 A2 19841003 - PHARMA METALL GMBH [DE]

Cited by

US2010140271A1; US8393484B2; ES2087814A2; EP0819617A1; US5823373A; US6042770A; WO9620117A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0388769 A1 19900926; DE 3909590 A1 19900927

DOCDB simple family (application)

EP 90104773 A 19900314; DE 3909590 A 19890323